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Informacja z przebiegu Posiedzenia ZG PTI  
(25 listopada 2023 r.) 

Listopadowe posiedzenie poświęcone było głównie kondycji finansowej Towarzystwa i 
metodom jej poprawy. 

Kol. Marek Ujejski poinformował o działaniach w sprawie reaktywacji sekcji 
cyberbezpieczeństwa. 13 listopada br. odbyło się w siedzibie PTI hybrydowe spotkanie 
członków tej sekcji. Po dyskusji zostały zgłoszone 4 kandydatury przewidziane do obsadzenia 
miejsc w zarządzie sekcji. Głosowanie odbyło się w kolejnych dniach, czekamy na jego 
wyniki. Formalnie w ciągu dwóch tygodni powinien ukonstytuować się zarząd sekcji. Prezes 
zwrócił się z wnioskiem o ujednolicenie regulaminów sekcji tak, aby rama Regulaminu 
pozostała wspólna.  

Wysokość składki członkowskiej 

Propozycje zawarte w projekcie uchwały zostały wypracowane po konsultacjach Prezesa ze 
zdecydowaną większością prezesów oddziałów. Zwyciężyła propozycja środka: podniesienia 
składek, ale nie w sposób drastyczny. Nie chcemy zmieniać zasad: członkowie w wieku 
powyżej 75 lat, którzy mają opłacone bieżące składki do tej pory, nie płacą składki. Oddziały 
są upoważnione do podejmowania (w określonych przypadkach) decyzji o zwolnieniu ze 
składek, a jeżeli to ma być decyzja obowiązująca w dłuższym czasie, to muszą z takim 
wnioskiem wystąpić do ZG. 

W toku dyskusji pojawiły się 2 wnioski formalne: o wprowadzenie wpisowego w wysokości 
10 zł dla osób w wieku do 20 lat (przegłosowany) i o zrównanie składki studenckiej ze składką 
dla osób w wieku 21-26 lat (przegłosowany).  

Uchwała w sprawie wysokości składki członkowskiej i opłaty wpisowej została przyjęta, jej 
treść zostanie wkrótce opublikowana na stronie PTI i w systemie Sorga. 

Konkurs na najlepszą książkę 

O zmianie regulaminu konkursu poinformował kol. Marian Bubak. Zmiana dotyczy jednego 
od dawna dyskutowanego postulatu. Chodzi o to, żeby regulamin jasno określał, że konkurs 
dotyczy książek informatycznych polskich autorów, wydanych w Polsce (lub siedziba 
wydawcy mieści się w Polsce) w języku polskim lub angielskim. Uchwała o zmianie 
regulaminu została przyjęta przez ZG PTI.  

Projekty rad sektorowych 

Informację o zamknięciu obecnych edycji rad sektorowych przedstawiła kol. Beata 
Ostrowska. Zakończyło się finansowanie projektów i obie rady  nie prowadzą już działań 
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formalnych. Czekamy na zatwierdzenie wniosku końcowego w przypadku Rady IT, w radzie 
ds. Kompetencji Telekomunikacja i Cyberbezpieczeństwo dopiero przygotowujemy wniosek 
końcowy. Każdy wniosek o płatność podlega kontroli, przeprowadzane są także kontrole 
zewnętrzne.  

W przypadku Rady IT były 3 kontrole w trakcie realizacji projektu, w Radzie Telekomunikacji 
i Cyberbezpieczeństwa – 2 kontrole. Z protokołami pokontrolnymi można się zapoznać na 
Sordze.   

Informacje pokontrolne nie zawierają żadnych uwag ani zaleceń pokontrolnych, co oznacza, 
że nie było żadnych uchybień ani błędów w prowadzeniu projektów. Panowała opinia, że 
system rad wpisał się w potrzeby zarówno rynku pracy, jak i rynku edukacyjnego i była 
planowana jego kontynuacja. Z uwagi na zawirowania w PARP, jak i okres wyborczy trudno 
powiedzieć, jakie stanowisko zajmie nowa władza i czy będzie kontynuacja projektów. Trzeba 
mieć jednak na uwadze, że przygotowanie wniosku o prowadzenie rady oznacza 
przygotowanie także wniosku o dofinansowanie i pełnego studium wykonalności. To są 
zadania bardzo pracochłonne i warto zastanowić się nad ich celowością.  

Prezes poinformował, że nowe Rady też trzeba prowadzić w partnerstwie i jest nim 
zainteresowany nasz dotychczasowy partner PIIT.  

Na wątpliwości kol. Grzegorza Szyjewskiego co do konkretnych pożytków z prowadzenia Rad, 
kol. Marek Bolanowski wskazał, że oddział podkarpacki mógł liczyć na wsparcie rad podczas 
organizowanych wydarzeń, nie tylko finansowe, ale i organizacyjne w postaci otwarcia drogi 
do kuratorium, do dyrektorów szkół, departamentu edukacji w mieście. Jego zdaniem, 
udzielanie się podczas wydarzeń organizowanych przez Rady ułatwiało promocję PTI i 
dlatego warto takie projekty prowadzić.  

Kol. Tadeusz Kifner był zdania, że działania Rady są bardzo potrzebne i zadeklarował swoją 
pomoc. Kol. Anna Kwiatkowska wyraziła opinię, że Rady to bardzo ważny projekt dla PTI 
i, doceniając wysiłki kol. Beaty Ostrowskiej, optowała za powołaniem zespołu złożonego z 
członków zarządu PTI. Kol. Ostrowska przestrzegała przed konstrukcjami bizantyjskimi, które 
utrudniają działanie, które w przypadku Rad musi być niekiedy bardzo szybkie.  

Prezes Paluszyński był zdania, że trzeba dobrze przemyśleć, jakich przedstawicieli PTI w 
jakich miejscach nowej struktury ulokować, żeby tam realizować nasze interesy. 
Podsumowując dyskusję Prezes powiedział, że ZG PTI jest zainteresowany kontynuowaniem 
misji rad sektorowych w takiej formule, jaką się da wynegocjować z Polską Agencją Rozwoju 
Przedsiębiorczości, bądź z Ministerstwem. Kol. Beata Ostrowska ‒ z uwagi na swoje 
doświadczenie i rozpoznawalność ‒ powinna nadal odgrywać w tym projekcie kluczową rolę, 
przy wsparciu innych członków, którzy zadeklarowali zainteresowanie projektem.  

Przygotowania do budżetu 

Kol. Dariusz Rosłon poinformował, że nie ze wszystkich oddziałów spłynęły budżety. 
W związku z uchwałą o nowym wymiarze składek będą one wymagały dość prostych 
przeliczeń. Prezes Paluszyński zwrócił uwagę, że trzeba przyspieszyć proces weryfikacji sekcji 



 
 
 

i te niedziałające po prostu zamknąć, żeby nie utrzymywać fikcji. Szczególne obowiązki 
powinny spoczywać na sekcji cyberbezpieczeństwa w związku z rozwojem m.in.  sztucznej 
inteligencji czy blockchaina i europejskim tsunami legislacyjnym. Sekcje w PTI powinny być 
tymi miejscami, w których jest wypracowywane stanowisko PTI wobec różnych aktów 
prawnych, co daje też szansę na współpracę z biznesem. Uwzględnianie opinii firm w naszych 
stanowiskach ułatwi pozyskiwanie członków wspierających, co jest niezwykle istotne, bo w 
przyszłorocznym budżecie nie będzie pieniędzy na działania merytoryczne. 

Dużym obciążeniem dla PTI jest własny lokal. Nie ruszyła większość projektów z perspektywy 
finansowej 2021 r., więc wpływy są znacznie niższe niż zakładaliśmy i Prezes Paluszyński 
uprzedził, że czeka nas rok zaciskania pasa.  

Światowy Dzień Społeczeństwa Informacyjnego   

Kol. Anna Beata Kwiatkowska przedstawiła swoją wizję organizacji obchodów w trudnej 
sytuacji finansowej. ‒ Uważam, że to jest przede wszystkim święto naszego towarzystwa i 
dlatego w organizację obchodów powinny być zaangażowane oddziały, rada naukowa, 
sekcje i członkowie też. To powinna być oferta dla osób z zewnątrz, niekoniecznie bezpłatna ‒ 
mówiła. 

Hasło ŚDSI na rok 2024 jest pojemne: Cyfrowe innowacje dla zrównoważonego rozwoju. 
Kol. Kwiatkowska zaproponowała, żeby obchody trwały dwa dni i składały się z dwóch 
bloków konferencyjnych: Technosfera przemysłu przyszłości i Technosfera edukacji 
przyszłości. Oddziały powinny zadeklarować, którą debatę biorą pod swoją opiekę. W 
ramach współpracy z Centrum Newseria padła propozycja zorganizowania jednego dnia 
konferencji w jej centrum prasowym na ulicy Chmielnej 73. Ta agencja zajmuje się również 
pozyskiwaniem sponsorów, kol. Kwiatkowska jest w kontakcie z prezesem Newserii. Gala w 
formie zasiadanej mogłaby się odbyć w hotelu NYX przy Chmielnej 71. Obie lokalizacje są 
blisko Dworca Centralnego. Oferta merytoryczna obchodów musi być na tyle dobra, żeby 
uczestnicy sami pokrywali koszty noclegów. Przyjęty harmonogram jest ambitny: do 10 
grudnia br. określenie tematyki wstępnej i listy prelegentów, do 5 stycznia opracowanie 
elementów niezbędnych do tego, żeby ruszyła organizacja imprezy i 10 stycznia start z 
działaniami pozyskiwania sponsorów. Biuro Zarządu przygotowało pomocną bazę 
dotychczasowych doświadczeń związanych z obchodami SDSI.  Prezes Paluszyński zwrócił 
uwagę, że udziałem w pierwszym dniu przemysłowym można by zainteresować duże firmy, 
niekoniecznie informatyczne i należy przewidzieć w debatach miejsca dla przedstawicieli 
sponsorów. Po dyskusji postanowiono zrezygnować z lokalizacji Centrum Nauki Kopernik.  

Informacja prezesa o sprawach bieżących   
 

• Izba Rzeczoznawców, która na razie działa bez dyrektora, potrzebuje wsparcia ‒ co 
najmniej jednej osoby w kolegium, która będzie się zajmowała przygotowaniem ofert 
i inwentaryzacją naszych zasobów eksperckich. Prezes zamierza podpisać umowę z 
prowadzącym działalność gospodarczą kol. Tadeuszem Kifnerem, bo dobrze 
działająca IRz to jedyne źródło potencjalnych szybkich przychodów.  

• Prezes podziękował Oddziałowi Małopolskiemu za godne pożegnanie bardzo 
zasłużonego dla PTI członka Honorowego kol. Marka Valenty.  



 
 
 

• Tydzień później Prezes ponownie gościł w Krakowie i wziął udział w uroczystym 
powołaniu wydziału informatyki na AGH. Kol. Marek Hołyński wygłosił z tej okazji 
wykład o historii informatyki, więc PTI było znakomicie reprezentowane. Prezes 
uczestniczył także w koncercie z okazji święta Nauk Ścisłych AGH. 

• Prezes przypomniał, że PTI na zlecenie Komisji Europejskiej uruchomiło portal 
dotyczący kompetencji: cyfrowekompetencje.pl, na którym można bezpłatnie 
umieszczać wszelkie informacje dotyczące kompetencji. To jedyna strona w Polsce, 
która komunikuje się z europejską platformą Europejską Digital Skills i warto 
korzystać z tego narzędzia. 

• Kolejne posiedzenie ZG PTI odbędzie się w grudniu w siedzibie PTI.  

 

 

 

  


